
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes endeligt svar på spørgsmål nr. 374 af 9. marts 2022 (alm. del). Spørgsmå-

let er stillet efter ønske af Signe Munk (SF). 

 

 

Jeppe Bruus 

/ Mette Kildegaard Graversen 

  

2. maj 2022 
J.nr. 2022-2563 

 

Offentligt
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 374

Skatteudvalget 2021-22



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, om de data Energistyrelsen indsamler i relation til administra-

tionen kvotehandelssystemet, herunder f.eks. gratiskvotetildelingen, vil være et tilstrække-

ligt grundlag for at administrere et bundfradrag i CO2-afgiften for de kvoteomfattede 

virksomheder? 

 

Svar 

Kvotehandelssystemet, herunder fx gratiskvotetildelingen, vil kunne anvendes til at af-

grænse en konkret række produktionsenheder, der omfatter visse industrier samt el- og 

varmeproduktion. Et konkret bundfradrag vil skulle indrettes under hensyntagen til EU-

retten, herunder reglerne om statsstøtte. Ligeledes vil de administrative og implemente-

ringsmæssige udfordringer skulle belyses ved konkrete modeller. 

 

Der indgår ikke bundfradrag i Ekspertgruppen for en grøn skattereforms tre hovedmo-

deller, da bundfradrag giver anledning til implementeringsmæssige, statsfinansielle, EU-

retslige og administrative udfordringer. Samtidig indikerer beregninger i første delrapport, 

at det ikke er samfundsøkonomisk billigere at reducere risiko for lækage for de mest CO2-

intensive og konkurrenceudsatte virksomheder via bundfradrag end via lempede afgifts-

satser og tilskud til CCS. 
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